
ZÁPIS 

z jednání vedení dne 29.8.2022 

 

Přítomni: MgA. Michálek, JUDr. Valová, prof. Macková, prof. Medek, MgA. Indrák, doc. Hlavica 

 

1.Informace rektora: 

➢ Novela ZVŠ – zpracované připomínky ve spolupráci s právním odd. zaslány předsedovi ČKR, 

zatím je v procesu vyjednávání s ČKR, 

➢ Výběrové řízení na kvestora/ku – proběhlo zveřejnění inzerátu, termín přihlášek do 

20.9.2022, předpokládaný nástup od 1.12.2022, 

➢ Cena Františka Běhounka – analýza zpracována, 

➢ Etická komise – zahájení procesu jmenování 7 členů, Etický kodex zaslán k registraci na 

MŠMT - očekáváme stanovisko, 

➢ Petice děkana FF Olomouc ohledně zvýšení mezd na UVŠ, osobní setkání 1.9.2022 – proběhla 

diskuse k vývoji mezd na UVŠ, 

➢ Zasedání pracovní skupiny rady RUV – základní informace budou zaslány všem členům 

vedení, 

➢ Kontrakt mezi 4 UVŠ uzavřen – podíl JAMU 26,3%, což je pokles o 0,3%, každoroční 

přepočítávání – nesmí klesnout počet studentů, 

➢ Konference MŠMT Dny vzdělávací činnosti 2022 ve dnech 8.-9.9.2022 – účast první den 

kvestorka a prof. Macková, druhý den doc. Hlavica, 

➢ Brno volí kulturu: Předvolební debata ke komunálním volbám 2022 dne 8.9.2022 v 18 hod. 

Kumst – účast rektor a doc. Hlavica, 

➢ Setkání zástupců VŠ – připravované výzvy nového programu TA ČR SIGMA ve středu 

5.10.2022 v Brně – účast rektor, 

➢ Děkanské řetězy – 6.9. proběhne setkání s p. Olivou,  

➢ Strategie #Brno2050 – rektor zapojen do pracovní skupiny, 

➢ Umělecká rada JAMU – termín zasedání bude dohodnut na příštím kolegiu rektora, 

předpokládá se v 10/2022, 

➢ Transparentní účet – otevřen do 30.6.2023, čerpání bude předmětem dalších jednání, 

➢ Manuál „nového rektora“ (jde o seznam povinností po nástupu nového rektora) – zpracován 

– bude vydán jako opatření rektora – právní odd., 

➢ Rozšířené kolegium – bude probíhat ve dnech 22.-23.9.2022 v hotelu Rustikal v Hustopečích, 

další schůzka vedení k řešeným tématům se uskuteční v pondělí 12.9.2022 ve 13:30 hod. v 

pracovně rektora, do té doby každý člen vedení zpracuje svůj komentář; 

 

2. Informace kvestorky: 

➢ Podpora Soutěže Leoše Janáčka – Státní fond kultury 100 tis. Kč místo požadovaných 200 tis. 

Kč, z MK žádná dotace, HF činí opatření, 

➢ Gender statistika – zpracována – předána členům porady vedení, 

➢ OP Zaměstnanost plus – informace o připravovaném projektu, proběhla diskuse k případné 

účasti na projektu – bude projednáno s fakultami, 

➢ Energie – měsíční čerpání zaúčtované – zatím vše v intencích plánovaných nákladů, dle 

informaci z jiných škol dosud nemají pro rok 2023 nic vysoutěženo – smlouvy na spotové 



náklady – bude nutné připravit manuál opatření při výkyvech – během příštího týdne 

proběhne jednání s vedením fakult, Marty a Dno, 

➢ NPO – zatím nemáme reakci na doplnění A a ani C, očekáváme stanovisko MŠMT, zahájena 

příprava schůzek, 

➢ Investiční práce a opravy během prázdnin (podlaha v aule HF, Marta elektroinstalace a 

klimatizační jednotky, optický kabel – proběhly či probíhají dle plánu, výjimkou je oprava 

vstupu – podlahy na DF Mozartovu – po dohodě s DF přeloženo na příští prázdniny – potíže 

s podzimním či zimním termínem; 

3. Informace pror. Medka: 

➢ VZ JAMU – vytištěna, proběhla distribuce, 

➢ CRP 2023 – v jednání s fakultami i partnerskými školami, na KR 19.9. proběhne obligátní 

hodnocení CRP 2022, oznámit na KR 5.9. 

➢ Proběhla schůzka s novým zmocněncem pro česko-texaské vztahy na UNT; 

4. Informace pror. Mackové 

➢ Novela o pedagogických pracovnících – informace o zpracované analýze, 

➢ Advenced Placement zkoušky, 

➢ Doporučuje nastavit komunikaci mezi studijními referáty fakult a rektorátu, 

➢ Studijní záležitost – řešen podnět studenta Bc. Juraje Hajnala o nespravedlivém postupu při 

řešení přestupu do studia herectví na DF – vyřešen jednotný postup DF – student byl 

informován; 

5. Informace pror. Indráka: 

➢ Přípravy oslavy 75 let – vše běží dle harmonogramu, další schůzka k přípravám se uskuteční 

dne 31.8.2022 od 13:00 hod. na rektorátu, 

➢ Přípravy oslavy 10 DnO – ve čtvrtek 15.9.2022 premiéra muzikálu „Frankenstein – skutečný 

příběh“ - pozvánky zaslány, přípitek domluven, mediaplán v řešení, 

➢ Výběrové řízení na PR specialistu – proběhlo v 8/2022, vybrán p. Radoslav Pospíchal na 0,8 

úvazek s nástupem od 1.11.2022, 

➢ Konference SAR, Výmar – informace z průběhu konání konference, B. Chládková nově 

členkou boardu, 

➢ Internacionalizační aktivity – zjišťování možností a požadavků z pohledu příjmové i nákladové 

části na rok 2023 (IP plus další možnosti), koordinace s fakultami. 

6. Informace pror. Hlavici: 

➢ Konference Gender a věda – povinnost udělat genderový audit a Gender equality plan, 
abychom dostali granty a dotace, možno financovat z CRP; 

➢ Research Catalogue Meeting Wien – možnost využití RC (expozice, výuka, databáze) – letos 
by měla mít každá fakulta jednu expozici, postupně stále více – bude řešeno s proděkany; 

➢ Plán realizace strategického záměru JAMU v oblasti výzkumu – dokončeno, v září 2022 bude 
zasláno předsedovi AS JAMU; 

➢ Podnět na novelu Frascati Manuálu - podepsáno rektory UVŠ, odesláno na příslušné 

instituce. Český statistický úřad již potvrdil přijetí a částečně i podpořil návrhy; 
➢ Podobná aktivita evropských univerzit k zásadní inovaci hodnocení výzkumu Agreement on 

Reforming Research Assessment (https://www.eua.eu/news/922:reforming-research-
assessment-the-agreement-is-now-final.html ), v září se budeme moci podpisem připojit; 

https://www.eua.eu/news/922:reforming-research-assessment-the-agreement-is-now-final.html
https://www.eua.eu/news/922:reforming-research-assessment-the-agreement-is-now-final.html


➢ Specifický výzkum - všechny přidělené prostředky se podařilo v soutěži rozdělit. Je ovšem 
nutno výrazně zlepšit úspěšnost řešení (např. při posledním hodnocení závěrečných zpráv na 
DF jen jeden projekt splněný, 3 splněné s věcnou výhradou, 4 nesplněné) - bude řešeno 
s proděkany;  

➢ při kontrole závěrečných zpráv se ukázalo, že například v redakční radě časopisu Tvořivá 
dramatika je 24 členů, ale ani jeden z JAMU. Jedná se o obecný problém: naši pedagogové by 
měli být mnohem aktivnější v zapojování do podobných sdružení a spolků, podpořit by to měl 
kariérní řád;  

➢ Týden Akademie věd ČR (https://www.tydenavcr.cz/) - od 31. října do 6. listopadu 2022 - i 
letos se zapojíme dvěma akcemi (za každou fakultu jedna), obě už byly přijaty do programu; 

➢ Doktorská konference Teritoria umění (https://www.amu.cz/cs/studium/centrum-pro-
doktorska-studia/konference-doktorandu-teritoria-umeni/teritoria-umeni-2022/) - byli 
vybráni dva zástupci z JAMU, oba z HF; 

➢ SAR conference – velmi dobrá prezentace E. Ruize z HF; 
➢ Podepsána smlouva o transferu technologií mezi JAMU a MUNI (TAČR); 
➢ Kniha čestné doktoráty JAMU – sazba je dokončená, probíhají korektury, příští týden budou 

návrhy obálky. Říjnový termín křtu publikace je reálný. Zvažujeme vazbu V8 (tvrdé desky), 
cenový rozdíl je zanedbatelný, celkový vzhled výrazně lepší; 

➢ Kniha prof. Věžníka - knihu nevydáme jako odbornou monografii (nesplňuje kritéria), ale jako 
dokument a jen v elektronické verzi. Pokusíme se získat nějaké granty (město, Janáčkova 
nadace) na licence k užití zvukových a AV záznamů; 

➢ Výběrové řízení na redaktora Nakladatelství JAMU - byl vybrán doktorand FF MUNI, od září 
2022 nastupuje; 

➢ Novela směrnice o FRVČ - zpřehlednění a zjednodušení celého procesu, ve spolupráci s 
proděkany bude soutěž vyhlášena v září; 

➢ Jednání prorektorů pro výzkum UVŠ s členy RVVI - na podzim máme předložit návrhy na větší 
zohlednění uměleckého výzkumu v hodnocení vědy, můžeme navrhnout naše nové 
hodnotitele pro hodnocení výsledků výzkumu, ideálně zahraniční. HF navrhuje Paula 
Christiansena (https://www.shu.edu/profiles/PaulChristiansen.cfm), DF ještě hledá; 

➢ Modul 1 - JAMU letos může podat 2 výsledky (loni 5), termín 15.11., řešeno s proděkany;  
➢ CRP České předsednictví - řešení projektu po odchodu L. Marečka - hlavní aktivity převezme 

Mgr. D. Mikulicová; 
➢ CSVŠ vydalo publikaci o inbredingu, za UVŠ je tam respondentem JAMU: Akademický 

inbreeding v ČR: Limity, řešení a výzvy - https://www.csvs.cz/wp-content/uploads/csvs-2021-
akademicky-inbreeding_studie_final.pdf?fbclid=IwAR3GAnmEgwmppIOTppCa1IFvEY2N-
zMnzNwAV2OuFi6nsshi2xt4qlQecy4  

➢ Statistika úspěšnosti doktorského studia: na DF úspěšnost 44,65 %, průměrná doba 
úspěšného studia 75,9 měsíců, neúspěšného 63 měsíců, na HF úspěšnost 78,97 %, průměrná 
doba úspěšného studia 59,7 měsíců, neúspěšného 41,2 měsíců. Bude předáno proděkanům, 
aby prodiskutovali na kolegiích a v oborových radách způsoby, jak dosáhnout zlepšení; 

➢ Návrh na 1) financování nového pracovníka Nakladatelství (1/2 úvazek v 8. tarifní třídě), 2) 
limit dostupných prostředků FRVČ, 3) transparentní pravidla odměňování výzkumných 
výstupů. Bude zasláno proděkanům pro výzkum a prodiskutováno; 

➢ 9.9. - Dny vzdělávací činnosti VŠ 
➢ 30.9. - termín pro zaslání návrhů nových hodnotitelů NAÚ; 
➢ 5.10. – konference k připravované výzvě nového programu TA ČR SIGMA 
 

Další porada vedení se uskuteční v pondělí 12.9.2022 v 10:30 hod. v pracovně rektora. 

 

Zapsala: D.Moláková    verifikoval: MgA. Michálek a vedení 
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